
 
     Seniorrådet                                           Beslutningsprotokol nr. 9   
 
________________________________________________________________________________  
 
Dato: 02.11.18   Kl: 10.00    Sted: Lokale 620, Rådhuset 
 
________________________________________________________________________________  
 
Deltagere:      Seniorrådet, Mona Nederby Larsen, Hanne Bylov, Janni Sadolin Hougaard 
 
 
 
Fraværende:  Ingen 
 
________________________________________________________________________________  
 

                                                            DAGSORDEN 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status P-Avisen 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Demenshandleplan for Fredericia – Tidsplan og inddragelse af Brugerrådene 

6. Behandling af udkast til Værdighedspolitik 

7. Godkendelse af mødeplan Seniorrådet for 2019 

8. Sager til Senior- og Handicapudvalget v/Mona 

1. Ansøgning om støtte til Garderfestival 2019  

2. Værdighedspolitikken 2019-2022 

3. Orienteringssag – Elbokøkkenet, status og udviklingsspor 

4. Rammer for tildeling af klip til fleksibel hjemmepleje 2019 og frem 

5. Orienterinssag – Gennemgang af budget 2019-2022 

6. 3. budgetopfølgning 2018 for Senior- og Handicapudvalget 

9. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

10. Senere indkomne sager 

11. Eventuelt 

 

 



                                                            REFERAT 
 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Godkendt. 

 

Punkt 3. Status P-Avisen 

Bestyrelsen mødes den 12/11 kl. 14.00 på I.P. Schmidt vedr. næste udgave. 

 

Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 

Seniorrådet har drøftet ledsagerordningen til blinde og svagtseende og stiller sig uforstående over 

for, at ordningen kun gælder, hvis man får den tilkendt inden man fylder 67 år.  

 

Seniorrådet opfordrede Mona til at abonnere på Nyt fra Danske Ældreråd. Janni sender fremover 

også nyhedsbrevet til Mona. 

 

Fredericia Sundby – Seniorrådet opfordres til at deltage i åbningen af foyer i Sundhedshuset på 

søndag og også i de efterfølgende Sundhedsaarrangementer. 

 

Seniorrådet er inviteret til Julebal på Othello den 5. december. 

 

Der er givet svar til borger vedr. henvendelse om elevator i Kanalbyen. 

  

Forplejning på IPS under renoveringen i de første uge af 2019 er faldet på plads. 

 

Seniorrådet spurgte ind til: Satspuljeaftale - Ny handlingsplan for ”Det gode ældreliv”. Mona 

vender tilbage, når der er lidt mere konkret materiale om den. 

 

Ny Sundhedsaftale kommer i høring medio december til ultimo januar. Seniorrådets arbejdsgruppe 

arbejder videre med aftalen. 

 

 



Punkt 5. Demenshandleplan for Fredericia – Tidsplan og inddragelse af Brugerrådene 

Hanne præsenterede status og tidsplan for arbejdet med Demenshandleplanen i Fredericia og 

udleverede materiale. 

 

Seniorrådet opfordres til søge input ved Brugerråd og andre fora, hvor de er repræsenteret. 

 

Der ønskes input til, hvad der er behov for under følgende faser: 

 

Faserne kører i 2 spor: Den demente (fase 1-5) og den pårørende (fase 1-6)  

 

- Opdager sygdommen (her kan der også være noget behov for viden om Jura, Økonomi) 

- I hjemmet 

- Overgangen  

- På Plejecenter 

- Den sidste tid 

- Tiden efter (de pårørende) 

 

Den 18. februar bliver Demenshandleplanen præsenteret. Invitation bliver fremsendt senere. 

 

Punkt 6. Behandling af udkast til Værdighedspolitik  

Seniorrådet har behandlet udkastet og gav deres input til det videre arbejde. 

 

Punkt 7. Godkendelse af mødeplan – Seniorrådet for 2019 

Godkendt. Janni sender mødebooking til Seniorrådet. 

 

Seniorrådet ønsker, at der også arrangeres et møde med Sundhedsudvalget og Senior- og 

Handicapudvalget, hvor der afsættes 2 timer. Det kunne være en mulighed at udvide 

Seniorrådsmødet den 29. april. Janni planlægger mødet. 

 

Punkt 8. Sager til Senior- og Handicapudvalget v/Mona 

Punkt 8.1. Ansøgning om støtte til Garderfestival 2019 

Seniorrådet tilslutter sig, at der gives støtte under forudsætning om, at garderne kommer ud og 

spiller på plejecentrene. 

 



Punkt 8.2. Værdighedspolitikken 2019-2022 

Seniorrådet har behandlet punktet, som et særskilt punkt og afgivet input. 

 

Punkt 8.3. Orienteringssag – Elbokøkkenet, status og udviklingsspor 

Mona orienterede om punktet og Seniorrådet tog det til efterretning. Jytte kunne supplere med, at 

hun havde været til smagsprøvning vedrørende kost til dysfagi. Det var spændende. 

 

Punkt 8.4. Rammer for tildeling af klip til fleksibel hjemmepleje 2019 og frem 

Mona orienterede om punktet og Seniorrådet tog det til efterretning. 

 

Punkt 8.5. Orienteringssag – Gennemgang af budget 2019-2022 

Mona orienterede om punktet og Seniorrådet tog det til efterretning. 

 

Punkt 8.6. 3. budgetopfølgning 2018 for Senior- og Handicapudvalget  

Mona orienterede om punktet og Seniorrådet tog det til efterretning. 

 

Punkt 9 Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt 9.1 Orientering v/Jan Kargo 

Generelt er der ikke sket væsentlige ændringer. Der er stadig stort behov for demenspladser og 

generelt for flere plejecenterpladser. 

 

Punkt 10. Senere indkomne sager 

Ingen. 

 

Punkt 11. Eventuelt 

Orangeriet på Othello er næsten færdig og skulle gerne stå helt klar til december. På nuværende 

tidspunkt arbejdes der på indvielse den 7. december. Invitation fremsendes, når endelig dato 

foreligger. 

 

Mona orienterede om processen vedr. ny organisering på fagområderne: Pleje & Omsorg, 

Voksenservice og Arbejdsmarked & Borgerservice. Processen er i fuld gang og bliver behandlet i 

Økonomiudvalget i november måned og meldt ud inden jul. Den nye organisation kommer 

formentlig til at træde i kraft omkring 1. marts. 


